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U wilt een agrarisch bedrijf kopen of verkopen. Of een ander landelijk object. 
Als mkb’er zoekt u een nieuwe locatie voor uw bedrijf. Uw tuinbouwbedrijf kan 
een financiële injectie gebruiken. Of u heeft geld achter de hand en u zoekt een 
belegging. Verschillende situaties, één makelaar en adviseur: Santen & Gasille. 
Gespecialiseerd als we zijn combineren we expertise van glastuinbouw, finance 
en bedrijfshuisvesting onder één dak. Met medewerkers die experts zijn in 
hun vak en u van A tot Z begeleiden. Benieuwd wat we met onze kennis van 
zaken voor u kunnen doen? Neem vrijblijvend contact op.

Santen & Gasille. Makelaars en adviseurs 
met verstand van heel veel zaken.

Uw partner in glastuinbouw en vastgoed

 

Parlement neemt omstreden Natuurherstelwet aan in sterk afgezwakte versie
Het Europees Parlement stemt in met een Natuurherstelwet 
in afgezwakte vorm. Een zeer nipte meerderheid koos er vo-
rige week in Straatsburg voor om het wetsvoorstel fundamen-
teel aan te passen.

Het wetsvoorstel vormde al 
maanden een heet hangijzer 
in Europa en verwerping hing 
boven het hoofd. Glastuinbouw 
Nederland is voor natuurher-
stel, maar maakte zich grote 
zorgen over de vorm van de 
wet die ons land verder op slot 
zou kunnen zetten. Ondanks 
hun inzet op verwerping is 
Glastuinbouw Nederland inge-
nomen met de kritieke aanpas-
singen die door het Parlement 
zijn gedaan.
Adri Bom-Lemstra, voorzit-
ter Glastuinbouw Nederland: 
“Vandaag hebben we misschien 
verloren, maar inhoudelijk wel 
gewonnen. Nederlandse telers 
kunnen namelijk een grote bij-
drage leveren aan het bescher-
men en beheren van natuur, 
voor de toekomst van onze pla-
neet. Biodiversiteit is van groot 
publiek belang en leidt tot een 
veerkrachtigere en mooiere 
omgeving. Het oorspronkelijke 

wetsvoorstel van de Commissie 
schoot aan dat doel voorbij. Met 
de aanpassingen van vandaag 
is de belangrijkste angel eruit 
gehaald. Dat biedt een stevige 
basis in de onderhandelingen 
tussen lidstaten en Parlement. 
Het is cruciaal dat deze versoe-
pelingen straks ook de eind-
streep halen.”

Radicale wijzigingen
De Natuurherstelwet gold de af-
gelopen maanden als twistpunt 
in de Brusselse politiek. In het 
Parlement en in de Raad van 
EU-milieuministers heersten 
met name zorgen over de gevol-
gen van de wet op voedselsoe-
vereiniteit en vergunningverle-
ning. Een nieuwe stikstofcrisis 
lag op de loer. Eerder wezen de 
drie voorbereidende commis-
sies (landbouw, visserij en mi-
lieu) in het Parlement het wets-
voorstel daarom nog af. Ook in 
de Raad van Europese milieu-

ministers weerklonk de kritiek 
op het voorstel, dat uiteinde-
lijk met minimale meerder-
heid werd aangenomen. Het 
voltallige Parlement legde die 
adviezen dinsdag 11 juli naast 
zich neer en koos voor radica-
le wijzigingen om deze zorgen 
zoveel mogelijk het hoofd te 
bieden.

Kritieke aanpassingen
Zo stelt het Parlement voor 
om de natuurherstelmaatre-
gelen te beperken tot Natura 
2000-gebieden, hetgeen oor-
spronkelijk voor alle natuurge-
bieden zou gelden. De scope 
van het wetsvoorstel is daarmee 
aanzienlijk gekrompen tot de 
herstelopgaven die de Vogel- 
en Habitatrichtlijnen (VHR) 
grotendeels ook al vereisen. 
Daarnaast is het veelbespro-
ken verslechteringsverbod uit 
het voorstel gehaald. Dit verbod 
stelde dat de natuurkwaliteit 
in geen enkel gebied achteruit 
mocht gaan, wat vergunning-
verlening in de toekomst vrij-
wel onmogelijk zou maken. 
Bovendien is artikel 9 met be-

trekking tot het verplicht ver-
natten van veengebieden door 
het Parlement verwijderd. Het 
artikel zou dan ook aanzien-
lijke beperkingen op het ge-
bruik van veensubstraten op-
leveren. Ook mogen lidstaten 
bij de implementatie van de 
wet nu rekening houden met 

de bevolkingsdichtheid en an-
der landgebruik in dichtbevolk-
te gebieden.

Wet op pauze
Adri Bom-Lemstra onder-
steunt de ‘noodrem’ die het 
Parlement heeft ingevoerd: 
“Het Parlement wil een nood-

rem op de wet. Zodra de voed-
selveiligheid, voedselvoorzie-
ning, hernieuwbare energie 
of volkshuisvesting in de knel 
komt door bepalingen in de 
Natuurherstelwet, wordt aan 
de rem getrokken en wordt 
de wet gepauzeerd. Dat is be-
langrijk voor een dichtbevolkt 
land als Nederland, waar we op 
een klein oppervlak een balans 
moeten zien te vinden tussen 
al deze maatschappelijke uit-
dagingen.”

Vervolg
De milieuministers van de 
Europese Unie, het Europees 
Parlement en de Europese 
Commissie zullen nu verder 
onderhandelen over hoe de de-
finitieve wetgeving eruit komt 
te zien. Dit gebeurt via een ‘tria-
loog’, waarbij de drie institu-
ties samen onderhandelen over 
een akkoord. Het akkoord dat 
hier (mogelijk) uit voort vloeit, 
moet vervolgens door elk van 
de instellingen opnieuw wor-
den goedgekeurd. Pas daarna 
wordt het wetsvoorstel defini-
tief aangenomen.

 ■ Adri Bom-Lemstra, voorzitter Glastuinbouw Nederland. (FOTO: 
FOTOSTUDIOGJ VLEKKE)

Terugblik Varend Corso
Varend Corso 2023 was weer 
een mooi uithangbord voor 
Glastuinbouw Westland 
en voor heel de tuinbouw 
in Nederland. De gemeen-
te Westland heeft een mooi 
statement gemaakt door zich 
te verbinden aan het corso 
door een openingsreceptie 
te geven voor politiek, be-
drijfsleven en speciale gas-
ten. Ook vele ambassadeurs 
waren aanwezig en hopelijk 
volgend jaar, bij het 25-jarig 
bestaan, nog veel meer.

Onze plek in de glastuin-
bouw is het produceren van 
gezondheid en geluk. Ge-
zondheid in de vorm van fris-
se lucht door groene planten, 
gezonde duurzaam geprodu-
ceerde groentes jaarrond en 
geluk in de vorm van prach-
tige bloemen die ons emoti-
oneel raken bij geluk, maar 
ook bij verdriet.

‘Het Varend 
Corso verdient 
veel meer 
bezoekers’

Met het corso heb je met alle 
deelnemers ook nog eens 
een hoeveelheid vreugde en 
creativiteit. Ook de toeleve-
ranciers van zaden, uitgangs-
materiaal, kassen, technie-
ken en energie kwamen ruim 
aan bod. Want de kracht van 
het Westland ben je samen. 
Een onlosmakelijke innova-
tie van genetica, technieken, 
kennis en vermarkting van 
het product waar we zo goed 
in zijn. Deze markt van € 24 
miljard in Tuinbouwland Ne-
derland heeft het Westland 
als Hofleverancier.

Het is jammer dat we voor-
alsnog beperkt zijn in het ge-
bied dat we bestrijken. Het 
Varend Corso verdient veel 
meer bezoekers. Het experi-
ment met Den Haag was in 
2022 zeer succesvol, maar 
was blijkbaar voor het be-
stuur van de stad niet belang-
rijk genoeg om te prolonge-
ren. Jammer, een gemiste 
kans en daarmee staat Den 
Haag de eerstkomende jaren 
niet meer op de agenda van 
het Varend Corso. Maar mo-
gelijk zijn andere gemeenten 
wel geïnteresseerd.

‘Als men zegt dat 
Nederland niet 
inclusief is dan 
zit men fout’

Nederland heeft zeven mil-
joen vrijwilligers! Dus als 
men zegt dat Nederland niet 
inclusief is dan zit men fout. 
We zijn juist erg sociaal en 
voor en met elkaar bezig. Het 
is dan ook een oproep aan de 
lokale en landelijk overhe-
den om qua regelgeving deze 
zeven miljoen mensen niet 
te ontmoedigen. Ook bij dit 
evenement was het op zijn 
liefst gezegd ‘bijzonder’, met 
welke regels de overheden 
weer uit de onuitputtelijke 
hoge hoed kwamen. De laat-
ste vergunning was om 16:45 
de dag voor de aankomst. Dit 
drijft zelfs ervaren corso-be-
stuurders tot wanhoop. S.v.p. 
ontzorg ons, denk mee én 
anticipeer!
In 2024, rond de langste dag 
zijn we er weer met een nog 
grootser Varend Corso, met 
een ons allen bindend the-
ma. Ook dit jaar zagen we 

steeds meer grote feesten 
langs de kant waar mensen 
genoten van het gebodene. 
We zijn ook heel dankbaar 
voor de weer gulle gaven aan 
de ‘Duit voor een Schuit’.
Onze scouts waren weer 
overal welkom en gewaar-
deerd. Behalve bij een hele 
grote villa aan het water, waar 
rond de honderd mensen 
gratis mochten genieten.

‘Bij een hele 
grote villa 
aan het water 
werden de scouts 
weggejaagd’

Gratis omdat de scouts van 
‘Duit voor een Schuit’, door 
de vrouw des huizes, wegge-
jaagd werden met de opmer-
king, dat er bij haar niet ge-
bedeld mocht worden. Lieve 
mevrouw van dat grote huis 
met de volle tuin, graag zien 
we alsnog een bijdrage als 
sponsor van het corso. De 
vermelding, sorry niet goed 
ingeschat, is voldoende.

Rob Baan, voorzitter 
Varend Corso
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Rob Baan. (FOTO: GERARD-JAN 
VLEKKE)

Waterbank Westland zorgt voor natuurlijke 
balans tussen vraag en aanbod van water
Naar verwachting gaan in het 
voorjaar van 2024 de eerste 
leidingen de grond in van het 
project Waterbank Westland. 
Vorige week gaf de gemeente 
Westland een update van de 
ontwikkelingen van het pro-
ject, dat via Stichting Kennis 
in je Kas mede wordt gefinan-
cierd door de glastuinbouw.

Als hun waterbassin leeg is ge-
bruiken bedrijven in de glas-
tuinbouw meestal grondwater 
om hun gewas water te geven. 
Het resultaat is dat de grond 
kan verzakken. Door het ont-
trekken van (zoet) grondwa-
ter, neemt ook de verzilting in 
die gebieden toe. Daar komt 
bij dat er de afgelopen jaren 
steeds extremere weersom-
standigheden zijn met extra 
kans op overstromingen. Als 
bij tuinders water in de grond 
wordt opgeslagen, dat kan 
worden gebruikt als gietwa-
ter, dan kunnen in geval van 
piekbuien de (legere) water-
bassins voor waterberging 
worden gebruikt.

Het proefproject Waterbank 
Westland maakt het mogelijk 
dat het regenwater dat telers 
gebruiken, wordt opgevan-
gen in hun bassins en in de 
ondergrond geïnjecteerd om 
daar een zoetwatervoorraad op 
te bouwen. Het water sijpelt 
vanuit het bassin via een wa-
terleiding langzaam de grond 
in, waar het een zoetwaterbel 
vormt. Die kan door de tuin-
der worden opgepompt om 
als gietwater te gebruiken.
Dertien glastuinbouwbedrij-
ven rond de Hooghe Beer in 
de Broekpolder bij Kwintsheul 
gaan testen of het in de prak-
tijk ook werkt. De bassins van 
de tuinders worden op elkaar 
aangesloten zodat er een groot 
volume aan zoetwater ont-

staat. Het project zorgt voor 
een natuurlijke balans tussen 
vraag en aanbod van water.

Waterbankprincipe
Gedurende het proefproject 
wordt gekeken hoeveel water 
kan worden teruggewonnen 
en wat de effecten zijn op het 
grond- en oppervlaktewater. 
Daarnaast wordt onderzocht 
wat de beste opzet van het wa-
terbankprincipe is, zoals de 
onderlinge verrekening van 
het gebruik. Een groot voor-
deel voor de ondernemers is 
dat Waterbank Westland zorgt 
voor zekerheid. Zoetwater is 
immers altijd beschikbaar. 
Ook is het toekomstgericht, 
omdat water in de toekomst 
alleen maar duurder wordt.

 ■ Het water sijpelt vanuit het bassin via een waterleiding langzaam de 
grond in, waar het een zoetwaterbel vormt.  (FOTO: PR)


